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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Fokozódhatnak-e a kormánykritikus újságírókat ért 
zaklatások, vegzálások és egyéb jogsértések Magyarországon, szándékában áll a kormánynak 
egyértelműsíteni végre, hogy ezt az egyre aggasztóbb jelenséget elfogadhatatlannak tartja?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A HírTV stábja a közelmúltban kétszer is kivonult a 24.hu újságírónőjének magánlakása elé, be is
mondták a lakcímét, és csengetéssel zavarták meg a kisgyermekes család nyugalmát. Ugyanezen
televízió Péterfalvi Attila, az adatvédelmi hatóság elnökének friss határozata szerint törvénytelenül
kezelte és hozta nyilvánosságra a Magyar Hang főszerkesztőjének a személyes adatait, az Index
kirúgott főszerkesztője pedig a Pesti TV/Pesti Srácok forgó kameráinak nyitott ajtót az otthonában –
mindez  az  elmúlt  1  hónap termése  a  teljesség  igénye  nélkül.  Ugyanakkor  a  közelmúltban volt
súlyosabb eset is. Boldog István (Fidesz) kedvenc, nyilas hangvételű internetes oldalának az ún.
főszerkesztője elvette a HVG újságírójának a szemüvegét egy tüntetésen, az eseményről tudósító, a
munkáját végző újságírót szidalmazta, meglökte.

Minden bizonnyal abban egyetértünk, és tényként ki is tudjuk jelenteni, hogy ez egy viszonylag
újkeletű  jelenség  Magyarországon,  nemhogy  évtizedes  múltja  lenne,  de  5-6  évvel  ezelőtt  is
ismeretlen  volt  Európa  szívében  ez  a  balkáni  tempó.  Az  is  tény,  hogy  ezekben  az  esetekben
kormányzati hirdetéssel gálánsan ellátott, a kormányzat és a kormánypárti képviselők szimpátiáját
bíró médiumok munkatársai zaklatták újságíró kollégáikat. Utóbbiakban pedig éppen az a közös,
hogy  a  kormány  tevékenységével  szemben  mertek  kritikát  megfogalmazni  olyan  felületeken,
amelyeket  a  kormányzati  hirdetések  –  minden  bizonnyal  nem  kizárólag  a  hirdetésszervező
ügynökségek következetlensége és szakmaiatlansága miatt – példás precizitással elkerültek.



A történtek kapcsán számomra nem kérdés, hogy a fentebb említett sajnálatos és minden bizonnyal
jogsértő  eseményekre  nem  kerülhetett  volna  sor  a  kormányzati  szereplők  és  a  kormánypárti
képviselők tevőleges, de legalább hallgatólagos támogatása nélkül. A hazai politikum alapvetően
két  irányba  mozdulhat  el:  vagy  konszenzus  alapján  kijelentjük,  hogy  ez  sosem  férhet  bele,
számunkra ez a jelenség elfogadhatatlan, vagy tudomásul vesszük, megszokjuk. Ez utóbbi esetén
talán csak idő kérdése, és a kormánykritikus újságírókat már nem a kormánypárti kollégáik, hanem
a  hatóságok  zaklathatják,  és  amiről  most  Fehéroroszország  kapcsán  szólnak  a  hírek,  arról
kisvártatva hazánk vonatkozásában, az Európai Unió tagállamaiban cikkezhetnek az újságírók.

Tisztelettel kérdezem:

Fokozódhatnak-e  a  kormánykritikus  újságírókat  ért  zaklatások,  vegzálások  és  egyéb
jogsértések Magyarországon, szándékában áll a kormánynak egyértelműsíteni végre, hogy ezt
az egyre aggasztóbb jelenséget elfogadhatatlannak tartja?

Várom megtisztelő válaszát!
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